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MI NI STERRAAD 
Nr. 2072 

~::.:;~R~G~E;;.,;.H __ E_IM_ 

Ex. nr. /1 

Notul en van de v ergadering 
gehouden op vrijdag 10 januari 1958 in 

~~ ~~a~gen 's morgens o:_:~:_::r en 's 
de Tr èveszaal , aange
middags voortgezet 

.,....,.......,.. Zu 
:Aanwezig: 

• 

De minister-presid ent Dree s en . de mini sters Algera, 
Helder s Hofstra~ Klompé, Luns, Samkalden, Staf, 
Struyck~n , Stiu~hoff , Witte en Zi j l s tra (Af wezig is 
mini ster CaJ.,s) 

Tevens is aanw ez ig (bij punt 3) staatssecr etaris 
Van der Beugel 

Secretari s: J. Middelburg 

2. Inge~2men stuk~e~en_me d~3~1ingeg 

~ Minist~-!~n Lagdbo~~~ Vi~~i j ~g V~dselvoorziening 
(Zie notul en m. r ~ 3 j anuari 195E, punt 2 bT 

De mini~1~=Q!~iQ~1 doet mededeling van een be~pre
king, die minister Staf en h i j hebben gehad met dr. Vondellng . 
over de voordracht t ot di ens benoeming en ower de onderwerpen, 
die in de vorige verg a dering zijn aangeduid. Na enige discussie 
wordt besloten, dat de miQ!s t er=Q~~ideni 's avonds met.dr. 
Vondeling te l efonisch over enk ele punten zal spreken. Rljzen 
er daarb i j geen moe ili jkheden, dan zal de voordracht voor het 
b enoemingsbesl u i t worden verz onden. 

2 b. Nationale b~YEljdigg§.~§~ 

De miQi~1~~=E~2id~n1 deelt mede , dat hij met verte
genwoordigers van verschill ende organi saties voortgekomen uit 
het verzet , de Stichting va n de Arb e id, de Vereniging van 
Nederlandse Gemeenten~ de Nederlandse Jeugdgemeenschap, de 
Federatie van Oranjev e~sn ~Zl~g en e .a~ opnieuw een bespreking 
h e ef t gehad over de viering van de vijfde mei. Daarbij zijn 
all e gezichtspunten, die el k jaar in de beide Kamers worden 
bediscussiëerd, weer naar voren gekomen. De voorstanders van 
de v iering van de bevrijding op 5 mei met verlening van een 
vri j e dag erkenden de bezwaren tegen het houden van grote 
feest en op t wee dagen, di e kort na elkaar komen. Zij stelden 
voor de viering van de Koninginnedag te verzetten naar 6 septem
ber . Daart eg enover is o. a . aangevoerd, dat de datum van 6 
september tot nu toe n i e t al s feestdag is gevierd. In de 
Stichti ng van de Arbeid h a d men besloten aan de bestaande re
gel ing vast t e houden . Tenslott e bleek er de geneigdheid te 
bestaan om mee te gaan me t een compromis, waarbij de vrije dag 
0p 30 april wordt gehandhaafd, de nationale bevrijding op 5 mei 
wordt gevier d met vlaggen , nationaal radioprogramma e.d. en in 
lust~jaren de v i j fde me i op grootse wijze wordt gevierd. 
Aan dlt compr omi s he eft men zich echter nög niet voor de ver
tegenwoordigde or g ani saties willen bindene 
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Minister Luns de elt omtr ent de s i tuati e in I ndones ië 
med e , dat hij uit de-tël egrammen de indruk krijgt, dat de 
evacuati e langzamer verlo opt . I ntus s en z i jn wel all e Nederl andse 
bedrijven op Java én Sumatra onder behee r gestel d. De Indone
si s che r eg ering overweegt een deel van de export wee r over Neder 
land te l aten l open , maar zij is druk aan he t z oeken naar andere 
wegen hi ervoor e . 

De mi n i s!~=2res ident he eft g ez l en, dat de raa~ voor 
Midden- Sumaträ aan de HVA g evraagd h eeft de handel met Slngapore 
en met Eur opa t e regelen . Sp r eker meent , da t op derge lijke 
regio nal e verz oeken po s i t i ef ger eageer d moet worden. 

Mi nister St af overhandi gt een nota betreffende de 
mar i ne en de KPM- schepën aan mi ni s ter Luns ; hi erov er zal de 
volgende week vrijdag nader gesproken . kunnen word~n . ." 

Minister Suurh of f heeft de l ndr uk, da t ln Indonesle 
een punt i s bere ikt~-waarbl j men de hoo p zal kunnen opgev en, . 
dat de zaken nog terugge dr aaid zull en worden . Al s dan met ande
re l anden zou worden gespro ken over het stappen in door Ne der
landers verlaten pl aatsen dan zal men dat s l echts moeten doen 
na i nwi l liging van de eis , dat I n don esi ë voor de onteigende · 
Ned erlandse bedrijv en schadev ergoeding b etaalt. De minist eE= 
president acht deze gehe l e za ak zeer belangrijk, ma ar hij zou 
de disëüSs i e hierover l iever een week uitst ellen. . 

Minister Klo~E~ a nt wo or dt op ee n vraag van mini s t er 
Zi j lstra, dat sinds de a c t i e t egen Nederl a nd ers b egon ongev eer 
10.000 zijn scheep gegaan naar Nederland. Zij meent, dat komende 
maand een gelijk aantal zal kunnen worden verwacht, en dat be
gin juni de evacuat i e op een 5000 pe rsonen na acht er de rug zal 
kunnen zijn. Mi nister Helders t ekent bij de opmerking van mini s 
ter Suurhoff i nz ake schadeVërgoed ing aan, dat de Duitse finan
cier Abs z i ch heeft bez i ggehouden met ee n ontwerp-multilateraal 
verdrag, dat is voortgevlo eid uit de conferentie van San Fran
cisco. I n di t geval z ou men dezel f de richtlijnen kunnen volgen. 

De miQis~~r-PEesident deelt med e , dat volgens de 
radionieuwsd i enst de Nederl andse banken in Indonesië geen kre
dieten mogen weigeren , t enzij me t v e r gunning van de militaire 
comm~ndant. Mi nister Samkal d~ me r kt op, dat men dan in het 
stadlUID van de ontworpen rechtsverkeer s regelingen kan komen. 
Het gaat erom i n h oeverre de i n I n done sië verleende kredieten 
op de banken ,h i er verhaalbaa r zouden z ijn. Minister Helders 
onderstreept, dat hier gevaren dr e igen. 

Minister Klompé s t elt de vraag of de betrokken minis
ter s ni et s amen over deze kwesti es kunn e n sprekên. De minister
EE~iaent st elt voor, dat de commissie-Blom al deze praktische
vragen bespr eekt, waarbij z ij zonodig e en vertegenwoordiger 
van ~ndere betrokken departementen erbij vraagt (bijv. van 
Just l t i e b i j de kwest i e over de r e chtsverke ersregelingen). 
De ~ad v erklaart zich h i erme de akkoord. 

U /J .I 3 d . De Europ )s~~~~~nschappen ( Zi e notulen m.r. 3 januari 19 58, 
111 ;;:: /. C / ~n t 3 a 

/ ~ -"Vf: IJI'I cf! zCá ti .Á. J.e. ' '/ . Staatssecretaris ~an de:: Beug el brengt in h e t kort 
/I;r' versl ag Ult over de bespreklng en lnzake de plaats van de z etel 

en de b~no ("ni ng en van de l eden v an de dri e commissies. Bij de 
b~spreklngen ov er de zetel he eft ' de Luxemburgse minister Bech 
zlch ten~lo t t e bereid verklaard zich erbij ne er te legg en , da t 
de KSG Ult Luxemburg zou weggaan , indi en compensat i es wor den 
gegeven voor het ve rdwijnen van het pers on eel van 1000 man . 
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Bij de vervolgbespreking over de plaats van de zetel op 1 juni 
a s zal Luxemburg dus geen kandidaat meer zijn. Door de wijze , 
w~a;op de Belgische minister Larock zijn ~eto.heeft uit~e~pro
ken tegen een oplossing van de zetelkwestle, lS het moellljk 
geworden te voorspellen of de zetel van de drie gemeenschappen 
in Brussel Zal komen . Bij de benoemingen heeft spreker lang 
getracht om dr. Mansholt als voorzitter van d~ EEG aanvaard ... . 
te krijgen; dit is echter gebl?kkeer? do?~ Du~t sland en Italle, 
waarbij nog kwam, dat Monnet zlch dUldellJk ultgesproken had 
voor de kandidatuur van Hallstein . Prealabel was geweest een 
politi eke v erdeling van de presidentschappen, waarbij allen 
zich ermede hebben verenigd, dat er een christen-democratische, 
een socialistische en een liberale president zal zijn, terwijl 
ook roulering van de voorzitters in de stukken is opgenomen. 
Voorts . zou een Italiaan voorzitter van de Assemblée moeten 
worden, waaromtrent de ministers echter geen bevoegdheid heb
ben. Het was zeer moeilijk om Spierenburg benoemd te krijgen 
tot eerste vice-president van de KSG omdat dit betekent, dat 
de top van deze gemeenschap dan in Benelux-handen is. Spreker 
meent, dat Hallstein en Armand goede presidenten van EEG en 
Euratom zijn, maar dat het hoge gezagsorgaan van de KSG een 
deuk heeft gekregen, vooral omdat Mayer en Etzel niet door ge
lijkwaardige figuren zijn vervangen. 1Iede hierom is het nood
zakelijk aan de eenheidszetel voor de drie gemeenschappen vast 
te houden. 

De voorzitter van het Hof zal een Nederlander worden. 
Hiervoor zal een internationaal aanvaardbare eersteklas figuur 
voorgesteld moeten wordene Minister ICLQmpé stelt de vraag of 
op 1 april het nieuwe Hof ingesteld wordt; het oude Hof voor 
de KSG zal dan worden uitgeschakeld. Staatssecretaris Van der 
~~ugel antwoordt bevestigend . De aanwijzing van de Nederlandse 
kandidaten moet nog in de ministerraad komen. 

De raa~ bespreekt vervolgens in het kort de kwestie 
van de aanwijzing van deze kandidaten. 

. . De ministeE-E!~sident acht het niet juist, dat de 
mlnlsters van de zes landen zich weinig aan de verdragstekst 
hebb~n gehoude~ b~j verschillende beslissingen, zoals de be
noemlng van drle ln plaats van twee vice-presidenten voor de 
Europese Commissie, de afspraken omtrent de nationaliteit van 
de president van de bank, waarover de ministers van Financiën 
van de zes landen hadden moeten beslissen en omtrent de 
nationaliteit van de voorzitter van de As~emblée. 

4. Naturali~tie v§~GeQ~~ M~Qur~lea en 20 §gderen (Wetsontwerp) 

5. Wi;i zi?iT~::@:g~~!_iQstellingSbesluit landbouwschap (Ontwerp-ar ;J}Ul t ----- -- - --

6 . ~i ;iziging van_het beslui!-2p h~!_EEeven!iefon3~ (Cntwerp-besluit) 
tlb.v 

De punten 4 tlm 6 worden zonder discussie aanvaard. 
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